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In de themabijeenkomst “samenhang Veehouderijdossiers” van vrijdag 21 oktober is 

toegezegd om een viertal aantal vragen schriftelijk te beantwoorden. Daarnaast is 

toegezegd dat we een overzicht beschikbaar stellen van plantaardige projecten.  

 

In deze memo worden de vragen beantwoord en de toezegging afgehandeld.  

 

Schriftelijke vragen GroenLinks 

 

1. De vier scenario’s (afslagen rotonde), worden deze gedragen door de 
trendanalyses van landbouweconomische instituten zoals Wageningen 
Economic Reseach? Hoe zien deze de verdeling in procenten en volume tussen 
het aantal verbreders en omschakelaars en het aantal intensiveerders in de 
veehouderij? 

De uitgangspunten geformuleerd in de rotonde, inclusief de daarbij behorende 

afslagen, komen voort uit discussie en samenwerking de afgelopen jaren met onze 

partners binnen het gehele agrofoodveld, en het kennisveld daaromheen, zoals 

Wageningen Economic Research. De relatieve verdeling over de verschillende 

afslagen staat nog niet vast. Dat hangt bijvoorbeeld af van de mogelijkheid om 

onder de afslagen werkende verdienmodellen te leggen, of de beweging van de 

rotonde af kan worden ondersteund met de juiste instrumentenmix, en het zal 

verschillen per sector. 

2. Worden recreatief ondernemers, dus streekondernemers van buiten de 
landbouw, meegenomen in deze transitie, en hoe dan? 

De mogelijkheid om de bedrijfsvoering te verbreden met, dan wel geheel te 

verleggen naar niet-agrarische activiteiten speelt ook een rol in het keuzeproces van 

betrokken veehouders in de transitie die ze doormaken. De provincie zet 

instrumenten in – bijvoorbeeld de pilots Toekomstperspectief Varkenshouderij of de 

Landbouw Innovatie Campus – waarin dergelijke verbindingen kunnen worden 

gelegd. 

3. Bij stikstof en ammoniak: Hoe zit het met metingen? Hoeveel van de vergunde 
emissies worden nu al ingevuld, is daar een percentage aan te hangen? (vgl 
dieren, die nog een factor twee kunnen toenemen) 

Er worden ammoniakconcentratiemetingen verricht in de natura 2000 gebieden, 

deze meetpunten zijn opgenomen in het Meetnetwerk Ammoniak Natuurgebieden, 
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dit meetnetwerk is vorig jaar uitgebreid in Brabant. De resultaten van het uitgebreide 

meetnetwerk zijn nog niet bekend (http://man.rivm.nl/). 

Op basis van de beschikbare gegevens uit CBS-data en gemeentelijke 

vergunningsgegevens zoals opgenomen in het BVB (Bestand Veehouderij Bedrijven), 

is een verdubbeling van het aantal dieren en emissies door het opvullen van latente 

ruimte in vergunningen niet mogelijk. De veebezetting bedraagt op basis van de 

beschikbare gegevens, afhankelijk van de sector en gemiddeld over de jaren, tussen 

de 60% en 100%. Heel globaal gesteld is de veebezetting in de nertsen- en 

pluimveehouderij het hoogst, ongeveer 80%-100%. In de varkenshouderij rond de 

70% en het laagst in de melkvee- en schapenhouderij met 50%-70%.  

Een sluitend antwoord is niet mogelijk omdat het CBS geen basis-set van data aan 

medeoverheden beschikbaar stelt dat inzicht geeft in veebezetting per locatie in 

plaats van per onderneming. Wij hebben deze problematiek reeds meerdere malen 

aangekaart bij de Rijksoverheid, tot nu toe zonder resultaat 

Schriftelijke vraag Partij voor de Dieren: 

4. Waarom krijgt een standaardvarken in de BZV meer punten dan de biologische 
varkens?  

In de BZV staat het volgende over biologische bedrijven (p14): “Biologische 

bedrijven zijn voorlopers van de zorgvuldige veehouderij. Door hun geheel andere 

opzet kunnen met name pluimvee-, varkens- en geitenbedrijven moeilijk aan de BZV 

voldoen. Bedrijven met een certificaat Biologisch voldoen echter al in hoge mate 

aan het wensbeeld: één certificaat dat de gehele zorgvuldigheid van een bedrijf 

borgt. Daarom hebben bedrijven -waarbij de gehele veehouderijtak een certificaat 

Biologisch heeft- een uitzonderingspositie in de BZV. Op dit moment borgt het 

certificaat Biologisch nog onvoldoende de gezondheidsaspecten. 

Indien biologische bedrijven het certificaat Biologisch bezitten, maar niet voldoende 

scoren volgens de systematiek van deze BZV, krijgen zij daarvoor dispensatie. Dit 

geldt alleen als zij minimaal 40 basispunten scoren op de maatlat Fysieke 

Maatregelen Gezondheid binnen de pijler Inrichting & Omgeving.” 

Afhandeling toezegging over het beschikbaar stellen van overzicht 

van plantaardige projecten.  

Bijgaan een (niet uitputtend) overzicht van plantaardige projecten waar wij als 

provincie op verschillende manieren een bijdrage leveren.  

• Soja van Nederlandse bodem, samen met veehouders en Agrifirm. 

• BOON van Brabantse bodem, met BOON-foodconcepts. Onder andere 

kikkererwten. 

• Eiwit extractie uit gras/klaver, met Louis Bolk instituut. 

• Nederlandse Quinoa, met Dutch Quinoa Group. 

• Samen met Vegetarische Slager, nieuwe fabriek in Breda. Zorgen voor 

grondstoffen van akkerbouwers uit Noord-Brabant. 

• Sorghumteelt in Noord-Brabant.  

http://man.rivm.nl/
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• Winterveldbonen, eiwitbron voor veehouderij en mogelijk menselijke 

consumptie. Samen met Limagrain en akkerbouwers en veehouders in Noord-

Brabant. 

• Insectlab HAS. 

• Insectenkweek Protix. 

• New Foss en Grassa: eiwitraffinage uit gras (programma DuurzaamDoor). 

• New Creative Xolutions: Verkennend praktijkonderzoek co-creatie plantaardige 

Eiwitten. 

 

 

Tot slot: In de vergadering van 2 december, zal  o.a. een statenmededeling over de 

BZV samen met een statenmededeling over het mestbeleid en over de verordening 

stikstof voorliggen. 

 

 

 

 

 


